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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliştii forestieri vor picheta marţi Camera Deputaţilor, nemulţumiţi de modificările aduse legii 
Federaţia Sindicatelor din Silvicultură ”Silva” anunţă pichetarea, marţi, a sediului Camerei Deputaţilor, într-un 
protest îndreptat, printre altele, împotriva împroprietăririi, cu 30 de hectare din fondul forestier public, a 
lăcaşelor de cult care au deţinut în administrare aceste suprafeţe. 
Federaţia Sindicatelor din Silvicultură Silva, organizaţie sindicală reprezentativă pentru sectorul de activitate 
agricultură, acvacultură, pescuitul, silvicultură şi economia vânatului, cu peste 15.000 de membri care profesează 
în domeniul silvic în întreaga ţară anunţă pichetarea sediului Camerei Deputaţilor, marţi, între orele 10:00 – 
14:00, transmite federaţia într-un comunicat remis MEDIAFAX. 
Sindicaliştii cer plenului Camerei Deputaţilor şi Comisiei pentru agricultură, silvicultură, industrie alimentară şi 
servicii specifice respingerea proiectului de lege prin care se modifică legea de reconstituire a dreptului de 
proprietate asupra terenurilor agricole şi celor forestiere, prin care se urmăreşte legiferarea împroprietăririi cu 
terenuri agricole sau forestiere a formelor asociative ale comunităţilor din fostele regiuni grănicereşti, respectiv 
împroprietărirea cu terenuri forestiere în suprafaţă de până la 30 de hectare din fondul forestier proprietate 
publică a statului, a unităţilor de cult care au deţinut în folosinţă sau administrare, şi nu în proprietate, astfel de 
suprafeţe. 
Federaţia Silva atrage atenţia că proiectul de modificare a legii contravine mai multor articole din Constituţie, care 
consacră cu titlu de obligaţie în sarcina statului protejarea intereselor naţionale în activitatea economică precum 
şi exploatarea resurselor naturale, în concordanţă cu interesul naţional, precum şi articolul care statuează că 
proprietatea publică este garantată şi ocrotită prin lege şi aparţine statului sau unităţilor administrativ-teritoriale. 
De asemenea, spun sindicaliştii de la Silva, se încalcă şi articolul din Codul silvic care prevede că terenurile 
forestiere proprietate publică a statului nu fac obiectul constituirii dreptului de proprietate sau al vreunui 
dezmembrământ al acestuia. 
Aceştia mai spun că proiectul ar favoriza ”derapajele funcţionale ale instituţiilor statului” pentru că ”pădurile 
României sunt un bun de interes public, naţional şi european” iar ”tratarea şi exploatarea 
fondului forestier fără a se avea în vedere interesul naţional, este contrară interesului Statului Român, societăţii şi 
aduce grave prejudicii securităţii naţionale”. 
Proiectul de lege, în forma sa actuală, ”transformă o lege de reconstituire a dreptului de proprietate (Legea nr. 
1/2000), al cărei scop este acela de a înfăptui un act reparatoriu faţă de proprietarii cărora regimul comunist le-a 
confiscat proprietăţile sau urmaşii acestora, într-o lege econstituţională de împroprietărire fără drept” a unităţilor 
de cult şi a formelor asociative ale comunităţilor din fostele regiuni grănicereşti, mai spun protestarii. 
Ei atrag atenţia că, actul normativ creează posibilitatea ca orice persoană juridică să formuleze cereri de 
constituire a dreptului de roprietate, chiar dacă titlurile de proprietate au fost anulate prin otărâri judecătoreşti 
rămase definitive. 
În urma evaluării impactului pe care propunerea legislativă de modificare şi completare a Legii nr. 1/2000 îl va 
avea asupra fondului foestier proprietate publică a statului, a rezultat o diminuare cu peste 60.000 de hectare 
afondului forestier proprietate publică a statului, iar ca efect social dispariţia a peste 3.000 locuri de muncă, spun 
sindicaliştii forestieri. 
Prin legiferarea acestei iniţiative, proprietatea publică a Statului român se va diminua cu o suprafaţă de peste 
1.000.000 ha păduri, spun protestatarii, care cer respingerea acestui proiect de lege şi înfiinţarea unei comisii 
pentru cercetarea retrocedărilor abuzive de păduri, precum şi luarea de măsuri pentru stoparea retrocedărilor 
ilegale de păduri. 
Ei spun că prin actul normativ se mai urmăreşte transformarea unor regii în societăţi pe acţiuni, motiv pentru care 
cer guvernului României, să nu permită adoptarea sa pentru că, în baza sa, inclusiv regiile naţionale pot fi 
reorganizate ca societăţi comerciale. 
Federaţia mai cere şi consultarea tuturor sindicatelor, federaţiilor şi confederaţiilor sindicale la modificarea şi 
completarea Legii nr. 62/2011 a dialogului social iar parlamentului, guvernului, Ministerului Apelor şi Pădurilor să 
elaboreze legislaţia silvică numai după consultarea specialiştilor silvici din cadrul Academiei Române, Academiei 
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de Ştiinţe Agricole şi Silvice, Regiei Naţionale a Pădurilor-Romsilva, Societăţii inginerilor silvici din România 
”Progresul Silvic”, Federaţiei pentru Apărarea Pădurilor, Confederaţiei Consilva, Federaţiei Sindicatelor din 
Silvicultură Silva, Asociaţiei Pensionarilor Silvici din România şi Asociaţiei Proprietarilor de Păduri din România. 
”Se solicită Parlamentului României elaborarea şi adoptarea de legi coerente şi aplicabile, conforme cu realităţile 
şi necesităţile sectorului silvic. Sectorul silvic din România are nevoie mai mult ca oricând de legislaţie pentru 
restabilirea echilibrului între cele trei funcţii ale pădurilor – funcţia ecologică, funcţia economică şi funcţia socială. 
9. Se solicită Parlamentului şi Guvernului României să elaboreze legi pentru întărirea autorităţii personalului silvic, 
având în vedere creşterea presiunii asupra pădurii”, mai spun sindicaliştii de la Silva. 
Ei amintesc că apărând pădurea, în ultimii ani, 4 pădurari au fost omorâţi de infractorii surprinşi în pădure furând 
lemn, iar alţi peste 650 pădurari, tehnicieni şi ingineri silvici au suferit vătămări corporale grave din partea 
infractorilor şi că numai în anii 2017 şi 2018 au fost înregistrate peste 70 de cazuri de agresiuni deosebite 
îndreptate împotriva personalului silvic, din care peste 30 de cazuri au necesitat îngrijiri medicale speciale. 
Revendicările susţinute de Federaţia Sindicatelor din Silvicultură Silva ”au ca scop salvarea pădurilor României de 
la distrugere, consolidarea activităţii administratorului fondului forestier proprietate publică a statului, garantul 
asigurării unei gestionări durabile a pădurilor statului, precum şi reconsiderarea rolului silvicultorilor în societate”, 
mai spun sindicaliştii forestieri. 
În cazul în care nu le vor fi soluţionate revendicările, sindicaliştii de la Federaţia Sindicatelor din Silvicultură Silva 
spun că vor va relua acţiunile de protest la Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Conducerea TVR somată în instanţă să publice informații legate de facilităţile acordate sindicatului său de 
casă! 
Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind, împreună cu filiala sa din Societatea Română de Televiziune, 
MediaSind TVR, au depus vineri, 5 aprilie 2019, la Tribunalul Bucureşti, cererea de chemare în judecată a 
conducerii TVR, pentru nerespectarea prevederilor Legii nr.544/2001 privind informaţiile de interes public. 
Constatând că nerespectarea angajamentelor semnate de către conducere cu Sindicatul pentru  Unitatea 
Salariaţilor din TVR- SPUSTv devine o regulă, că angajaţii celei mai mari instituţii de presă din ţară pierd constant 
drepturi importante, fiindu-le astfel  afectate atât situaţia financiară, cât şi stabilitatea locurilor de muncă,  
constatând că în TVR se mimează activitatea sindicală iar unii lideri primesc  funcţii de conducere şi salarii mărite, 
în   data de 14.02.2019 MediaSind - TVR a  notificat pe preşedintele-director general, Doina Gradea să pună la 
dispoziţie următoarele informaţii de interes public facilitîțile acordate organizațiilor sindicale din TVR, inclusiv 
sindicatului cu care semnează CCM. 
În data de 22.03.2019 SRTV a transmis adresa nr. 130028 prin care ne răspunde, parţial, la întrebări. De exemplu, 
în ceea ce priveşte numărul total de membri ai SPUSTv, TVR a refuzat să ne trimită situaţia din studiourile 
teritoriale. Conducerea instituției nu a oferit clarificări nici în legătură cu facilităţile acordate acestei organizaţii 
cum ar fi: administratrea unui spaţiu comercial din incinta instituţiei, zile libere acordate pentru activitate 
sindicală, birotică, calculatoare  etc. 
Din acest motiv, SRJ MediaSind a depus în data de 25.03.2019 o reclamaţie administrativă, invocând faptul că 
răspunsul oferit este incomplet şi că sunt așteptate toate informaţiile solicitate, pentru a evita un nou process. 
La acestă ultimă solicitare conducerea instituţiei nu a trimis niciun răspuns. În aceste condiţii, SRJ MediaSind a 
decis să se adreseze instanţei, pentru a obliga conducerea TVR să facă publice informaţiile solicitate.  
Precizăm că, în cazul în care instanţa va admite cererea noastră privind eventuale cheltuieli de judecată, SRJ 
MediaSind va solicita Consiliului de Administrație al SRTV şi Curţii de Conturi ca aceste sume să fie recuperate de 
la persoanele responsabile de acest nou abuz. 
În acest proces, SRJ MediaSind este reprezentat de către Casa de avocatură coordonată de av. Dan Iordache. 
Din nefericire, nu este prima dată când  actuala conducere a Televiziunii Române face dovada disprețului său față 
de angajați și față de lege, motiv pentru care, în acest moment, pe rolul intanţei se află mai multe procese ce au 
ca obiect lipsa de transparenţă față de cheltuirea  banului public  (vezi aici amănunte), nerespectarea 
prevederilor  din Contractul Colectiv de Muncă (vezi aici amănunte), neacordarea voucherelor de vacanță, 
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precum și diminuarea drepturilor angajaţilor de către PDG împreună cu sindicatul său de casă, Sindicatul pentru 
Unitatea Salariaţilor Tv - SPUSTV.   
 Atitudinea  dictatorială  a şefei TVR, Doina Gradea, a fost de fiecare dată sancționată de  organizaţiile naţionale şi 
internaţionale de presă, care au  protestat şi au cerut  Parlamentului să o demită de urgenţă de la conducerea 
instituţiei. 
Departament Comunicare SRJ MediaSind 
 

 Senatul a amânat, pentru miercuri, dezbaterea şi votul moţiunii simple la adresa lui Tudorel Toader 
Comitetul liderilor din Senat a decis amânarea pentru miercuri a dezbaterii şi votul moţiunii simple prin care 
opoziţia cere demisia ministrului Tudorel Toader, din cauza eventualităţii neîntrunirii cvorumului în plenul de luni, 
a declarat, pentru MEDIAFAX, liderul senatorilor USR Adrian Wiener. 
Dezbaterea şi votul asupora moţiunii simple la adresa ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, trebuia să aibă loc în 
plenul Senatului, luni, începând cu ora 16.00, însă deoarece mai mulţi senatori sunt plecaţi în deplasări externe, 
exista posibilitatea să nu existe cvorum pentru şedinţă, potrivit unor surse politice. Prin urmare, liderii grupurilor 
din Senat au stabilit amânarea moţiunii pentru miercuri, 10 aprilie. 
Sursele citate au adăugat că nici Tudorel Toader nu ar fi putut să participe la dezbaterea moţiunii simple în plenul 
de luni al Senatului. 
Senatorii trebuiau să dezbată şi să voteaze luni moţiunea simplă "Justiţia, victimă sigură în mâinile lui Tudorel 
Toader", depusă de PNL şi USR la două săptămâni după ce deputaţii au respins un demers similar al Opoziţiei la 
adresa ministrului Justiţiei. 
Liberalii arată în textul moţiunii depuse miercuri Senat că "imixtiunea în înfăptuirea justiţiei" se realizează doar 
prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti. 
"Greşeala este omenească, dar a persista în greşeală este diabolic. Iată de ce grupul parlamentar al PNL vă solicită 
încetarea de urgenţă a imixtiunii în înfăptuirea justiţiei, care, potrivit art. 126 alin. (1) din Constituţia României, 
republicată, se realizează doar prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti", 
potrivit moţiunii. 
Ei îl mai acuză pe ministrul Justiţiei că ministerul său nu a soluţionat problema supraaglomerăriii din penitenciare. 
Camera Deputaţilor a respins, pe 20 martie, moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau abrogarea 
OUG 7 privind modificarea legilor justiţiei şi demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, cu 126 de voturi 
”pentru”, 148 ”împotrivă” şi două abţineri. 
Moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, a fost 
dezbătută pe 5 martie, în aceeaşi zi în care Guvernul a adoptat proiectul pentru modificarea OUG 7 pe legile 
justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, despre consultări pe referendum: După toate atacurile lui Iohannis, o discuţie nu ar aduce mare plus/ 
Despre demiterea lui Toader: O decizie o voi lua în CEx 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, luni, întrebată dacă va participa la consultările de la Cotroceni pe tema 
referendumului pe justiţie, că personal nu crede că o discuţie cu şeful statului ar aduce mare plus pentru ea, 
având în vedere atacurile lui Klaus Iohannis la adresa Guvernului. 
„Eu nu pot să vorbesc în numele altor partide. Ceea ce pot să spun este că susţin ceea ce a spus preşedintele 
partidului, Liviu Dragnea. Dânsul nu va participa la această reuniune solicitată de domnul preşedinte Iohannis, dar 
va nominaliza o delegaţie. Vom vedea cine face parte din delegaţie”, a afirmat Viorica Dăncilă, luni, la Isaccea. 
Chestionată dacă ar fi dispusă să meargă la consultările de la Cotroceni, şeful Executivului a răspuns: „Sunt 
preşedintele executiv al PSD, dar aşa cum am spus deciziile le luăm la partid. După toate atacurile, din punctul 
meu de vedere, din punct de vedere personal, după toate atacurile domnului preşedinte împotriva Guvernului, 
împotriva prim-ministrului, cred că, cu toate că sunt un om al consensului, al dialogului, cred că o discuţie cu 
domnul preşedinte nu ar aduce un mare plus pentru mine”. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat vineri că nu va merge la consultările de la Cotroceni pe tema Justiţiei 
pentru că nu-i place „personajul”, însă va partidul va trimmite o delegaţie. 
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De asemenea, ALDE a anunţat că nu va onora invitaţia la consultări lansată vineri de preşedintele Klaus Iohannis, 
motivând că şeful statului nu este interesat de consultări reale, ci de simularea lor. 
Preşedintele României, Klaus Iohannis, a trimis vineri o scrisoare preşedinţilor partidelor şi formaţiunilor politice 
reprezentate în Parlamentul României, prin care îi invită, săptămâna viitoare, la consultări, la Palatul Cotroceni, pe 
tema situaţiei din justiţie. 
PSD şi ALDE au fost invitate să participe vineri, la consultări de la ora 11.00, respectiv 12.00. Fiecare delegaţie 
poate fi formată din maximum 5 persoane, a precizat Administraţia Prezidenţială. 
„SUNTEM UN GUVERN POLITIC, SUNTEM SUSŢINUŢI POLITIC” 

În ceea ce priveşte situaţia lui Tudorel Toader, Viorica Dăncilă a declarat că va lua o decizie cu privire la demiterea 
ministrului Justiţiei după ce va asculta părerea colegilor în şedinţa Comitetului Executiv al PSD. 
Premierul a precizat că va prezenta social-democraţilor evaluarea sa în legătură cu Tudorel Toader. 
„O decizie o voi lua în cadrul Comitetului Executiv Naţional, când am să ascult şi părerea colegilor mei şi o să îmi 
spun şi eu părerea. O evaluare o prezint tot în Comitetul Executiv Naţional. Suntem un guvern politic, suntem 
susţinuţi politic şi este foarte bine ca aceste discuţii să le avem în cadru politic, în cadrul CEx. După ce vom lua 
această voi ieşi public şi am să o comunic”, a afirmat Viorica Dăncilă, luni la Isaccea, întrebată dacă a discutat cu 
ministrul Justiţiei şi ce va face în legătură cu schimbarea acestuia de la portofoliul Justiţiei. 
Liviu Dragnea l-a avertizat, vineri, pe Tudorel Toader că nu mai poate continua aşa, anunţând de luni bune 
ordonanţe, dar fără să facă nimic. PreşedinPSD a spus că decizia legată de ministrul Justiţiei stă la mâna 
premierului. 
Liderul PSD spune că decizia este la premier. „Să meargă la Bruxelles cu 7-8 articole, într-o mare umilinţă. În ceea 
ce priveşte codurile, parlamaentul să îşi urmeze cursusl. Aceste legi trebuie să fe finalizate. Gvernul trebuie să se 
ocupe de programul de guvernare.Nu putem să lăsăm să se discute despre teme parazit luni de zile”. 
Întrebat dacă vrea ca Toader să plece, Dragnea a răspuns: „Nu mă interesează (...) Nimeni nu poate să stea 
prizonierul acestor teme parazite”. 
Acesta a mai spus că sunt zeci de acte normative întârzitate de ministrul Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Promisiunile ministrului de Finanţe: Ne vom vedea cel puţin o dată pe lună cu reprezentanţii mediului de 
afaceri 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, susţine că reprezentanţi ai Finanţelor şi cei ai Fiscului se vor 
întâlni cu cei ai oamenilor de afaceri cel puţin o dată pe lună, pentru a discuta subiecte de interes pentru cei din 
urmă. O primă întâlnire a avut loc luni. 
Eugen Teodorovici, a discutat, luni, cu reprezentanţii mediului de afaceri, respectiv cu unele dintre cele mai 
importante cinci organizaţii ale acestora, o serie de teme de interes propuse de mediul de afaceri, menţionează 
Ministerul Finanţelor Publice (MFP). 
Ministrul Finanţelor s-a întâlnit cu reprezentanţi ai Camerei de Comerţ Româno-Americane (AmCham), Camerei 
de Comerţ şi Industrie Româno-Germane (AHK), Camerei de Comerţ Româno-Franceze (CCIFER), Confederaţiei 
Patronale Concordia şi ai Consiliului Investitorilor Străini (CIS). 
Aceste organizaţii s-au numărat printre cei mai activi opozanţi împotriva modificărilor fiscale făcut de Guvernele 
PSD-ALDE, din 2017 până în prezent, inclusiv pentru OUG nr. 79/2017 (Revoluţia fiscală, introdusă de ministrul 
Ionuţ Mişa) şi OUG nr. 114/2018, care a introdus taxa pentru bănci (modificată de OUG nr. 19/2019) şi alte 
majorări de taxe pentru firmele din energie, telecom şi o creştere semnificativă a cerinţelor pentru administratorii 
fondurilor Pilonul II de pensii. 
Printre subiectele dezbătute se numără modificările fiscale, modernizarea infrastructurii ANAF şi statutul Pilonului 
II de pensii. 
De asemenea, aceştia au discutat despre regimul zilierilor, modificările fiscale referitoare la sectorul construcţiilor, 
termenul depunerii Declaraţiei Unice şi funcţionarea SPV (Spaţiului Privat Virtual), casele de marcat cu jurnal 
electronic şi Registrul pentru ONG-uri. 
„Varietatea subiectelor abordate astăzi ilustrează deschiderea noastră pentru a discuta pe orice temă, despre 
orice subiect. Doar împreună cu beneficiarii putem clarifica eventualele probleme, pentru a progresa şi pentru a 
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stabili condiţiile necesare consolidării unui mediu de afaceri competitiv, iar pentru asta ne vom vedea cel puţin o 
dată pe lună cu reprezentanţii mediului de afaceri”, a declarat Eugen Teodorovici. 
La întâlnire, au mai participat secretari de stat din Finanţe, vicepreşedintele Agenţiei Naţionale de Administrare 
Fiscală şi directori din cadrul MFP. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primarii, tot nemulţumiţi de bugete. Reprezentanți ai autorităților locale, la discuții cu ministrul de Finanțe 
Nemulțumiți de bugetul primit de la centru, reprezentanți ai  autorităţilor locale din ţară încearcă să convingă 
Ministerul de Finanțe să le aloce mai mulți bani. Edilii discută cu ministrul Eugen Teodorovici. Diana Brâncuș ne dă 
mai multe informații. 
Ministerul de Finanțe i-a invitat la discuții pe reprezentanții tuturor structurilor asociative ale administrației 
locale: comune, orașe, municipii și consilii județene. 
Ministrul Eugen Teodorovici spune că lunar vor avea loc astfel de întâlniri. 
De data aceasta, vor discuta despre finanțarea necesară la nivel local dar și despre alte probleme care pot afecta 
activitatea municipalităților. 
A dat și un exemplu, ministrul de Finanțe, cum ar fi durata mare pentru obținerea unor avize și autorizații, ceea ce 
ar putea duce la întârzierea unor investiții. Împreună vor vedea dacă sunt sau nu necesare anumite modificări 
legislative. 
Edilii au o mare problemă acum: cea a banilor. Ei au criticat dur bugetul alocat comunităților locale. S-au plâns că 
sunt prea puțini bani față de nevoi, în condițiile în care municipalitățile au fost nevoite să preia și cheltuielile 
persoanelor cu handicap și alte costuri sociale. 
Șeful de la Finanțe a reamintit că, anul acesta, administrația locală a primit în plus 9 miliarde de lei și a dat 
asigurări că eventuale probleme punctuale care pot să apară vor fi la rectificarea bugetară. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 DEZASTRU pentru Guvern: deficitul comercial al României a EXPLODAT 
Deficitul comercial al României a avansat cu 45% în primele două luni, faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, la 
2,41 miliarde de euro, arată datele publicate, marţi, de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
În primele două luni din 2018, deficitul comercial a fost de 1,66 miliarde euro, potrivit datelor INS. 
În primele două luni din 2019, deficitul balanţei comerciale a fost de 2,413 miliarde euro, mai mare cu 751,1 
milioane euro decât cel înregistrat în aceeaşi perioadă a anului trecut. 
În luna februarie 2019, exporturile au însumat 5,892 miliarde euro, iar importurile au însumat 7,044 miliarde 
euro, rezultând un deficit de 1,152 miliarde euro. Faţă de luna februarie 2018, exporturile din luna februarie 2019 
au crescut cu 8%, iar importurile au crescut cu 11,1%. 
În primele două luni, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor au fost deţinute de maşini şi 
echipamente de transport (48,4% la export şi 36,8% la import) şi alte produse manufacturate (32% la export şi 
respectiv 30,1% la import). 
În 2018, deficitul comercial al României a avansat cu 16,8%, faţă de anul anterior, până la 15,1 miliarde euro. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Proiectul iniţiat de Dragnea şi Tăriceanu legat de declasificarea deciziei CSAT privind protocoalele cu SRI, 
respins la Senat 
Senatul a respins, luni, proiectul de lege privind declasificarea deciziei CSAT care a stat la baza protocoalelor cu 
SRI. Respingerea vine în urma deciziei CCR, care a admis sesizările lui Klaus Iohannis, ale Opoziţiei şi ÎCCJ la 
proiect. 
Senatorii au adoptat raportul de respingere întocmit de Comisia juridică, Comisia pentru administraţie publică şi 
Comisia pentru constituţionalitate, cu 102 voturi „pentru” şi două voturi „împotrivă”, Astfel, proiectul legislativ a 
fost respins în plenul Senatului. 
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Pe 26 martie, comisiile de specialitate ale Senatului au adoptat, marţi, un raport de respingere la iniţiativa privind 
declasificarea deciziei CSAT care a stat la baza protocoalelor cu SRI, proiect iniţiat de Călin Popescu Tpriceanu, 
Mircea Drăghici şi Liviu Dragnea. 
Pe 30 ianuarie, CCR a admis obiecţiile şefului statului Klaus Iohannis, ale PNL-USR şi ale instanţei supreme cu 
privire la neconstituţionalitatea unor aspecte cuprinse în Legea privind declasificarea unor documente, şi anume 
desecretizarea hotărârii CSAT care a stat la baza protocoalelor cu SRI. 
Judecătorii Curţii Constituţionale au decis, cu unanimitate de voturi, că decizia privind declasificarea hotărârii 
CSAT 17/2005 trebuia să fie făcută nu printr-un proiect de lege adoptat de către Parlament, ci printr-o hotărâre a 
Guvernului. 
Prin urmare, Curtea a constatat că legea în ansamblul ei este neconstituţională deoarece încalcă dispoziţiile din 
Constituţie referitoare la principiul separaţiei şi echilibrului puterilor în stat. 
Proiectul de lege privind declasificarea unor documente a fost iniţiat de Călin Popescu Tăriceanu, Liviu Dragnea şi 
Mircea Drăghici. Iniţiativa adoptată anul trecut de Parlament, prevede posibilitatea persoanelor care se consideră 
vătămate de efectele produse de documentele încheiate în baza Hotărârii CSAT 17/2005 să se adreseze 
instanţelor competente pentru constatarea încălcării drepturilor şi libertăţilor fundamentale şi repararea 
prejudiciului suferit. 
De asemenea, actul normativ prevede că de la data intrării în vigoare a legii, toate aceste documente „sunt 
declasificate de drept, fără a mai fi necesară o altă procedură”, şi „încetează efectele juridice ale documentelor” 
amintite. În plus, toate informaţiile cuprinse în aceste documente dobândesc, de la data intrării în vigoare a 
prezentei legi, caracter de informaţii de interes public. 
Totodată, „lucrătorii din Serviciul Român de Informaţii precum şi cei din toate instituţiile emitente, care pun la 
dispoziţia Comisiei comune permanente a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru exercitarea controlului 
parlamentar asupra activităţii Serviciului Român de Informaţii documente şi declaraţii care au ca temei Hotărârea 
nr.17/2005 a Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, nu răspund penal, disciplinar, administrativ sau financiar 
pentru acţiunile întreprinse în acest sens”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat, tacit, proiectul legislativ privind Statutul poliţistului local 
Senatul a adoptat, tacit, luni, propunerea legislativă privind Statutul poliţistului local, care prevede norme 
generale privind desfăşurarea acestei activităţi profesionale. Comisia pentru apărare din Senat a întocmit un 
raport de respingere asupra acestei iniţiative legislative. 
Propunerea legislativă privind statutul poliţistului local, iniţiată de mai mulţi parlamentari din UDMR şi PSD a 
împlinit termenul de dezbatere şi vot pe 5 aprilie. 
Potrivit expunerii de motive, proiectul legislativ „are ca obiect de reglementarea statutului profesiei de poliţist 
local, cuprinzând norme referitoare la: condiţiile generale privind desfăşurarea acestei activităţi profesionale; 
şcolarizarea poliţiştilor locali, încadrarea acestora în raport cu nivelul studiilor necesare; acordarea gradelor 
profesionale; însemnele distinctive de ierarhizare; procedura şi cazurile de modificare şi/sau de suspendare a 
raporturilor de serviciu; îndatoriri, drepturi şi interdicţii; condiţiile privind pensionarea, răspunderea juridică a 
acestora, precum şi încetarea raporturilor de serviciu”. 
COMISIA PENTRU APĂRARE, RAPORT DE RESPINGERE 

Iniţiatorii susţin necesitatea unui astfel de act normativ prin natura şi complexitatea muncii depuse de poliţistul 
local care presupune efort fizic şi psihic prelungit motiv pentru care trebuie asigurate drepturi similare celorlalte 
structuri de ordine publică. 
„Acest statut nu este necesar doar din prisma asigurării unor drepturi, ci şi pentru a oferi o mai mare protecţie 
poliţistilor locali prin stabilirea în mod unitar de reguli, norme şi proceduri care să conducă la profesionalizarea 
instituţiei poliţiei locale să definească şi să reglementeze drepturile poliţiştilor locali, condiţiile specifice de 
selecţie şi încadrare laolaltă cu obligaţiile şi modul de desfăşurare a activităţii”, se arata în expunerea de motive. 
Proiectul legislativ urmează să fie dezbătut şi votat în plenul Camerei Deputaţilor, în calitate de Cameră 
decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CCR va dezbate, marţi, iniţiativa USR de revizuire a Constituţiei "Fără penali în funcţii publice” 
Curtea Constituţională va discuta, marţi, iniţiativa legislativă de revizuire a Constituţiei, care aparţine USR, 
denumită de partid iniţiativa „Fără penali în funcţii publice”. Judecătorii CCR au declarat la ultimul termen că vor 
să analizeze mai aprofundat iniţiativa USR. 
Curtea Constituţională a decis, pe 26 martie, amânarea discuţiei în ceea ce priveşte iniţiativa legislativă „Fără 
penali în funcţii publice”, de revizuire a Constituţiei. 
Judecătorii CCR au motivat amânarea pentru a face o analiză aprofundată asupra iniţiativei şi să verifice dacă 
demersul cetăţenesc respectă limitele Legii fundamentale, potrivit unor surse juridice. 
Curtea va verifica dacă iniţiativa cetăţenească a USR îndeplineşte condiţiile tehnice, respectiv numărul de 
semnături. 
În 21 septembrie2018, USR a depus la Parlament a doua tranşă de semnături pentru iniţiativa Fără penali în 
funcţii publice, peste 780.000, îndeplinind astfel condiţiile impuse de lege pentru declanşarea referendumului, 
respectiv 500.000 de semnături din 21 de judeţe. 
Iniţiativa Fără Penali în funcţii publice propune ca articolul 37 din Constituţie, care reglementează dreptul de a fi 
ales, să fie completat cu un nou alineat, având următorul conţinut: „Nu pot fi aleşi în organele administraţiei 
publice locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României cetăţenii condamnaţi 
definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii 
care înlătură consecinţele condamnării”. 
Legat de această iniţiativă a USR deputatul PSD Cătălin Rădulescu a explicat, la începutul lunii februarie, că a fost 
depusă plângere la Parchetul General împotriva iniţiativei „Fără penali în funcţii publice” deoarece peste 500.000 
de semnături au fost falsificate de USR. 
În replică, USR a anunţat că va depune plângeri penale pentru abuz în serviciu pe numele Silviei Mihalcea, secretar 
general al Camerei Deputaţilor şi împotriva lui Georgică Tobă, şeful Departamentului Legislativ, pentru fals în acte, 
privind iniţiativa „Fără penali”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR decide, astazi, daca OUG 14 este constitutionala. S-ar putea reactiva controversata OUG 13? 
Curtea Constitutionala s-ar putea pronunta marti in cazul celor 17 sesizari de neconstitutionalitate care vizeaza 
OUG 14/2017, ordonanta care a abrogat controversata OUG 13/2017 de modificare a codurilor penale, prin care 
erau dezincriminate total sau partial mai multe infractiuni. 
Exceptiile de neconstitutionalitate ale OUG 14/2017 sunt pe rolul CCR de aproape 2 ani. Prima sesizare a fost 
facuta pe 8 martie 2017, iar cea mai recenta pe 25 ianuarie 2019. 
Printre VIP-urile care au ridicat aceasta exceptie in dosarul lor se numara fostul sef al CJ Braila, Gheorghe Bunea 
Stancu, fostul director Hidroelectrica, Eugen Pena sau fosta sefa DIICOT, Alina Bica. In general era vorba de 
acuzatii de abuz in serviciu, avand in vedere ca prin OUG 13 era dezincriminata partial aceasta infractiune. 
Hibele 
Inca din primele zile de dupa adoptarea OUG 14, au fost lansate numeroase semnale ca Guvernul PSD-ALDE ar fi 
conceput textul ordonantei de asa maniera incat sa pice un eventual test de neconstitutionalitate. 
Concret, OUG 14 a avut doua articole: prin unul se abroga OUG 13, prin al doilea se aduceau modificari Codului de 
procedura penala. Una dintre modificari continea o prevedere evident contrara unei decizii a Curtii 
Constitutionale din 2014. 
Lege de respingere pentru OUG 13 
Pe de alta parte, ambele OUG au ajuns in Parlament, ca proiecte legislative, si au fost promulgate ca legi. Exista o 
Legea de respingere a OUG 13 si o Lege de aprobare a OUG 14. 
In momentul in care le-a promulgat, Iohannis i-a spus fostului premier Grindeanu: "Voi promulga aceste legi 
maine si atunci avem intrunite toate conditiile pentru a trece, domnule prim-ministru, la normalizarea situatiei. 
Am mentionat intr-o alocutiune recenta care sunt, dupa parerea mea, marjele de miscare pentru revenirea la o 
munca pozitiva, normala si in interesul Romaniei din partea Guvernului, si consider ca ele sunt intrunite". 
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Judecator: Este abrogata definitiv 
Intr-o analiza pentru site-ul juridice.ro, judecatorul Ciprian Coada arata in februarie 2017 ca doar o parte din 
prevederile OUG 13, cele care tineau de codul de procedura, au intrat in vigoare odata cu adoptarea actului 
normativ. 
In acelasi timp, normele de drept substantial au fost abrogate fiind mai inainte de intrarea lor in vigoare, iar 
acestea nu mai pot produce efecte. 
"Asa fiind, abrogarea OUG nr. 13/2017 prin art. I din O.U.G. nr. 14/2017 este si ramane definitiva, datorita 
propriului demers al autoritatii emitente, de a interveni pana la intrarea in vigoare a dispozitiilor buclucase, in 
virtutea prevederilor exprese cuprinse in teza I din art. 64 alin. (1) din Legea nr. 24/2000, potrivit 
carora Abrogarea unei dispozitii sau a unui act normativ are caracter definitiv", explica Ciprian Coada. 
Magistratul arata, facand trimitere la Constitutie si legi, ca odata ce OUG a fost abrogata, ramane in mod definitiv 
abrogata. 
"Odata abrogata, OUG nr. 13/2017 este si ramane in mod definitiv abrogata, o interpretare contrara spiritului 
actului de abrogare nefacand decat sa readuca societatea romaneasca in starea de tensiune de dinaintea actului 
de abrogare, lucru pe care, desigur, nici autorii ordonantei cu pricina, pare ca, declarativ, nu si-l mai doresc", 
conchide Coada. 
Povestea Ordonantelor 
Guvernul a adoptat, in seara zilei de 31 ianuarie, OUG 13, prin care erau modificare codurile penale. Cinci zile mai 
tarziu, in 5 februarie, pe fondul protesyelor masive, Guvernul a abrogat OUG 13 tot prin Ordonanta de Urgenta. 
Dupa ce au fost adoptate de Senat si de Camera Deputatilor, presedintele Klaus Iohannis a promulgat, in 24 
februarie, legile de respingere a OUG 13 si de aprobare a OUG 14. 
OUG 13/2017 de modificare a codurilor penale a fost abrogata prin OUG 14/2017 dupa ce zeci de mii de oameni 
au iesi in strada si dupa reactiile concertate ale unor ONG-uri, ambasade si asociatii de magistrati. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dosarul Revoluţiei din decembrie 1989 a fost trimis în judecată/ Procurorul General Augustin Lazăr a 
prezentat scuze pentru că ancheta a durat aproape 30 de ani  
Procurorii Secţiei militare din Parchetul General au trimis în judecată dosarul Revoluţiei din decembrie 1989, în 
care Ion Iliescu, Gelu Voican Voiculescu şi Iosif Rus au fost puşi sub acuzare pentru infracţiuni contra umanităţii, a 
anunţat, luni, procurorul general Augustin Lazăr. 
„Astăzi, secţia parchetelor militare din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ) a 
inaintat instanţei de judecată rechizitorul în cauza cunoscută generic sub numele de dosarul Revoluţiei. E un 
moment deosebit pentru justiţia militară şi pentru justiţia română în general. Finalizarea acestei cauze de către 
colegii nostri reprezintă realizarea unuia dintre cele mai importante obiective pe care mi le-am propus în urmă cu 
trei ani, soluţionarea dosarelor istorice. Oameni istorici au avu aprecieri in legătură cu momentul decembrie 1989. 
Astăzi juriştii incheie această provocare, care a pornit de la ideea că responsabilitatea pentru victimele din 
decembrie 89 nu e una instituţională, ci este una individuală", a anunţat, luni, procurorul general. 
Augustin Lazăr a precizat că dosarul cauzei cuprinde 3.330 de volume, dintre care 2.030 au fost instrumentate 
după 13 iunie 2016, menţionând că pentru întocmirea rechizitoriului au fost administrate probleme obţinute dupa 
13 iunie. 
„Cu toate că în ultima prioadă instituţia a trecut prin momente dificile, echipa de procurori militari a avut 
capacitatea de a supravieţui, de a se regenera. A reuşit să obţină cooperarea mai multor instituţii ale statului, a 
fost o noutate în acest domeniu, în arhivele cărora se aflau probleme pertinente. Administrarea cu celeritate a 
unui probatoriu impresionat în mai puţin de trei ani a fost posibilă şi datorită unei cooperări instituţionale. Prin 
urmare doresc să mulţumesc MApN pentru identificarea şi punerea la dispoziţie a mai multor documente de 
arhivă, Senatului României pentru stenograme, CNSAS pentru punerea la dispoziţie a informaţiilor necesare, SRI 
pentru identificarea, declasificarea şi punerea la dispoziţie a multor documente militare de arhivă, MAI şi STS 
pentru sprijinul logistic oferit. Informaţii detaliate despre rechizitoriu urmează să primiţi prin intermediul unui 
comunicat de presă", a completat procurorul general. 
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LAZĂR A PREZENTAT SCUZE LA FINALUL DECLARAŢIEI DE PRESĂ 

Augustin Lazăr a prezentat, la finalul declaraţiei de presă, scuzele Ministerului Public pentru durata anchetei 
penale, care a ţinut aproape 30 de ani. 
„Eu cred că soluţia emisă e o dovadă de respect pentru memoria eroilor din 1989 şi în egală măsură educativă 
pentru generaţiile viitoare", a completat procurorul general. 
Pe 21 decembrie 2018, procurorii Secţiei militare din Parchetul Generel anunţau că au dispus punerea în mişcare 
a acţiunii penale faţă de Ion Iliescu, Gelu Voican Voiculescu şi Iosif Rus în dosarul Revoluţiei din decembrie 1989. 
Ion Iliescu, membru şi preşedinte al C.F.S.N., Gelu Voican Voiculescu, membru C.F.S.N. şi fost vice prim-ministru al 
Guvernului României, Iosif Rus, fost comandant al Aviaţiei Militare, şi Emil (Cico) Dumitrescu, fost membru CFSN, 
sunt acuzaţi în dosarul Revoluţiei din decembrie 1989 de infracţiuni contra umanităţii. 
Probatoriul administrat, arată Parchetul, a relevat că întreaga forţă militară a României, Ministerul Apărării 
Naţionale, Ministerul de Interne – Departamentul Securităţii Statului, precum şi Gărzile Patriotice, începând cu 
data de 22.12.1989, orele 16:00, s-au pus la dispoziţia Consiliului Frontului Salvării Naţionale şi conducerii 
acestuia. Din acelaşi moment, grupul de decizie politico-militară al C.F.S.N. a luat deciziile importante cu caracter 
politic şi militar, urmărind accederea la puterea politică a unui grup preconstituit şi legitimarea politică în faţa 
poporului român. Cercetările vizează faptul că prin instaurarea unei psihoze generalizate a terorismului ar fi fost 
create numeroase situaţii de foc fratricid, trageri haotice, ordine militare contradictorii etc. 
În acest context, în intervalul 22-30.12.1989 au fost trase aproximativ 12.600.000 de cartuşe. 
PSIHOZA TERORISTĂ 

Fostul preşedinte al României Ion Iliescu şi fostul vicepremier Gelu Voican Voiculescu ar fi dezinformat în mod 
direct prin apariţiile televizate şi emiterea de comunicate de presă, arată procurorii în rechizitoriul dosarului 
Revoluţiei, care a fost trimis luni spre judecată instanţei supreme. 
„Astăzi, la aproape trei decenii de la evenimentele din decembrie 1989, după o evoluţie complexă şi complicată a 
cauzelor penale ce au avut ca obiect cercetarea faptelor săvârşite în acea perioadă, fapte ce au dus la căderea 
regimului comunist, suntem în măsură să anunţăm soluţionarea acestui dosar esenţial pentru aflarea adevărului 
despre istoria noastră recentă. Prin rechizitoriul Secţiei Parchetelor Militare nr. 11/P/2014 din 05.04.2019, în 
dosarul penal intitulat generic „Revoluţia Română din decembrie 1989”, au fost trimişi în judecată inculpaţii: 
Iliescu Ion - fost preşedinte al României, Voiculescu Voican Gelu – fost viceprim-ministru al Guvernului României şi 
general (rtr.) Rus Iosif – fost şef al Aviaţiei Militare, pentru săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii”, anunţă un 
comunicat remis luni MEDIAFAX de Ministerul Public. 
Pentru întocmirea rechizitoriului Secţiei Parchetelor Militare au fost administrate, în principal, probe obţinute 
după data de 13.06.2016, dată la care, prin încheierea nr. 469 din dosarul 1483/1/2016, judecătorul de cameră 
preliminară din cadrul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie a confirmat redeschiderea urmăririi penale, se spune în 
documentul citat. 
Procurorii militari au obţinut prin ancheta desfăşurată probe noi, iar în urma declasificării documente esenţiale, 
care au contribuit la cunoaşterea împrejurărilor comiterii faptelor şi la aflarea adevărului, mai spune sursa citată. 
În urma cercetărilor şi probatoriului administrat s-a constatat că întreaga forţă militară a României, Ministerul 
Apărării Naţionale, Ministerul de Interne – Departamentul Securităţii Statului, precum şi Gărzile Patriotice, 
începând cu data de 22.12.1989, orele 16:00, s-au pus la dispoziţia Consiliului Frontului Salvării Naţionale şi 
conducerii acestuia. Din acelaşi moment, grupul de decizie politico-militară al C.F.S.N. format din Ion Iliescu, Silviu 
Brucan, general locotenent Victor Atanasie Stănculescu, general maior(r) Nicolae Militaru (reactivat ulterior, 
înaintat în grad militar şi numit ministru al apărării) şi Gelu Voican Voiculescu a luat deciziile importante cu 
caracter politic şi militar, urmărind accederea la puterea politică a unui grup preconstituit şi legitimarea politică în 
faţa poporului român. 
Ancheta a relevat că, pentru atingerea acestor scopuri, începând cu seara zilei de 22.12.1989 ar fi fost lansată o 
amplă şi complexă activitate de inducere în eroare (diversiuni şi dezinformări), coordonată de unii componenţi ai 
Consiliului Militar Superior (structură aflată în subordinea C.F.S.N.), acceptată şi asumată de factorii decizionali ai 
C.F.S.N. 
Din Consiliul Militar Superior au făcut parte general locotenent Atanasie Victor Stănculescu, general de armată 
Nicolae Militaru şi şefi de direcţii militare. Pentru a evita tragerea la răspundere penală ca urmare a represiunii 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
existente până la 22 decembrie 1989, vârfurile decizionale ale M.Ap.N. (persoanele care au îndeplinit funcţia de 
ministru al apărării, şefii direcţiilor militare şi şeful aviaţiei militare) ar fi declanşat şi coordonat inducerea în 
eroare, în virtutea unei înţelegeri cu noua forţă politică a ţării. Acest veritabil pact ar fi fost benefic ambelor părţi, 
pentru factorii de decizie ai M.Ap.N. a însemnat impunitatea dorită, iar pentru factorii de decizie ai C.F.S.N. a 
însemnat garantarea preluării puterii politice, menţinerea la putere, dar şi legitimarea în faţa poporului român, 
spun procurorii militari. 
Cercetările au vizat faptul că prin instaurarea unei psihoze generalizate a terorismuluiar fi fost create numeroase 
situaţii de foc fratricid, trageri haotice, ordine militare contradictorii etc. 
Din cercetări a rezultat că psihoza teroristă ar fi fost indusă cu intenţie prin diversiuni şi dezinformări şi a 
provocat, după 22.12.1989, un număr de 862 de decese, 2.150 răniri, lipsirea gravă de libertate a sute de 
persoane, vătămări psihice. Aceste consecinţe tragice au fost mult mai grave decât cele ale represiunii exercitate 
în intervalul 17-22.12.1989 (orele 12:00). 
EXECUŢIA SOŢILOR CEAUŞESCU 

Totodată, ancheta a stabilit că aceste diversiuni şi dezinformări ar fi creat condiţiile condamnării şi execuţiei 
cuplului prezidenţial Ceauşescu printr-un proces penal simulat, se mai spune în documentul procurorilor. 
Probatoriul administrat în cauză relevă că inculpaţii Ion Iliescu şi Gelu Voican Voiculescu ar fi dezinformat în mod 
direct prin apariţiile televizate şi emiterea de comunicate de presă (contribuind astfel la instaurarea unei psihoze 
generalizate a terorismului), ar fi participat la dezinformarea şi diversiunea exercitate pentru executarea cuplului 
Ceauşescu şi ar fi acceptat şi asumat politic acte diversioniste comise de unele cadre cu funcţii de conducere din 
M.Ap.N., fără a interveni pentru stoparea lor, mai spun procurorii. 
Totodată, Iosif Rus, în calitate de comandant al Aviaţiei Militare, ar fi intervenit în noaptea de 22/23.12.1989, fără 
drept şi în deplină cunoştinţă de cauză, asupra planului de apărare a Aeroportului Internaţional Otopeni şi ar fi 
contribuit astfel la moartea a 48 de persoane (40 de militari şi 8 civili), precum şi la rănirea gravă a altor 15 
persoane. La 23.12.1989 a emis ordinul diversionist de schimbare a cocardelor tricolore ale elicopterelor 
aparţinând Regimentului 61 Boteni, fapt ce ar fi dus la deschiderea focului fratricid, implicit la rănirea unor 
persoane. A emis şi alte ordine militare, conduite care în afara rezultatelor concrete enunţate ar fi contribuit la 
agravarea psihozei teroriste. 
Urmarea imediată a acestor conduite a fost complexă, a presupus producerea unor rezultate multiple asupra unui 
număr mare de persoane şi ar fi generat o stare de pericol pentru existenţa unei părţi însemnate a populaţiei 
civile de pe întregul teritoriu al României. 
Totodată, a fost dispusă clasarea cauzei: 
- cu privire la săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii, prev. şi ped. de art. 439 alin.1. lit. a, g, i şi k din C.p., de 
către Ceauşescu Nicolae – fost preşedinte al României, pentru conduitele constatate în intervalul 16.12.1989 – 
22.12.1989 (orele 12:06), întrucât există autoritate de lucru judecat, cauză de împiedicare a punerii în mişcare a 
acţiunii penale, 
- cu privire la săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii, prev. şi ped. de art. 439 alin.1. lit. a, g, i şi k din C.p., de 
către Vlad Iulian - fost şef al Departamentului Securităţii Statului şi Postelnicu Tudor – fost ministru de interne, 
pentru conduitele constatate în intervalul 16.12.1989- 22.12.1989, întrucât există autoritate de lucru judecat, 
cauză de împiedicare a punerii în mişcare a acţiunii penale, 
- cu privire la săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii, prev.şi ped. de art. 439 alin.1. lit. a, g, i şi k din C.p., de 
către Milea Vasile – fost ministru al apărării, pentru conduitele constatate în intervalul 17.12.1989-22.12.1989, 
întrucât a survenit decesul acestuia, cauză de împiedicare a punerii în mişcare a acţiunii penale,  
- cu privire la săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii, prev. şi ped. de art. 439 alin.1. lit. a, g, i şi k din C.p., de 
către Militaru Nicolae – fost ministru al apărării, Stănculescu Atanasie Victor – fost ministru al apărării şi 
Dumitrescu (Cico) Emil – fost membru al C.F.S.N. şi ministru, pentru conduitele constatate în intervalul 
22.12.1989-31.12.1989, întrucât a survenit decesul acestora, cauză de împiedicare a punerii în mişcare a acţiunii 
penale,  
- cu privire la săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii, prev. şi ped. de art. 439 alin.1. lit. a, g, i şi k din C.p., de 
către Eftimescu Nicolae – fost şef al Direcţiei Operaţii din Marele Stat Major al Armatei şi Hortopan Ion - fost 
comandant al Comandamentului Infanterie şi Tancuri (C.I.T.), pentru conduitele constatate în intervalul 
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22.12.1989-31.12.1989, întrucât a survenit decesul acestora, cauză de împiedicare a punerii în mişcare a acţiunii 
penale,  
- cu privire la săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii, prev. şi ped. de art. 439 alin.1. lit. a, g, i şi k din C.p., de 
către Brucan Silviu – fost factor decizional al C.F.S.N., pentru conduitele acestuia, constatate în intervalul 
22.12.1989-31.12.1989, întrucât a survenit decesul acestuia, cauză de împiedicare a punerii în mişcare a acţiunii 
penale, 
- cu privire la conduitele numiţilor Mocanu Mircea – fost comandant al Comandamentului Apărării Antiaeriene a 
Teritoriului (C.A.A.T.) şi Dinu Ştefan - fost şef al Direcţiei Informaţii din Marele Stat Major (D.I.A.), întrucât nu 
există probe concludente în sarcina acestora cu privire la existenţa infracţiunilor contra umanităţii, prev de art. 
439 din C.p., 
- cu privire la conduitele numiţilor Roman Petre – fost prim-ministru al Guvernului României, Brateş Teodor – fost 
redactor şef în cadrul T.V.R. şi Toma Ioan – fost ministru al tineretului, deoarece în urma cercetărilor efectuate s-a 
stabilit că nu există în sarcina acestora probe concludente cu privire la săvârşirea infracţiunilor contra umanităţii, 
prev. de art. 439 din C.p.  
- cu privire la săvârşirea infracţiunii de omor calificat, prev. şi ped. de art. 189 lit. a, f din C.p. cu aplic. art. 5 C.p., 
de către Igreţ Viorel – fost prim secretar al Comitetului Judeţean de Partid Mureş, având în vedere că în sarcina 
acestuia nu există probe concludente pentru săvârşirea acestei infracţiuni sau a altei infracţiuni prevăzută de 
legea penală. 
Rechizitoriul Secţiei Parchetelor Militare, care are 12 volume şi 3. 280 de file va fi înaintat în cursul zilei Înaltei 
Curţi de Casaţie şi Justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 
A fost deschisă prima bursă de peşte din ţară 
La Tulcea s-a deschis prima bursă de pește din România, un proiect de aproape 6 milioane de euro, din fonduri 
naționale și europene. Este o soluție prin care se va elimina comerţul la negru şi se va putea ține o evidenţă mai 
clară a capturilor. 
Cumpărătorii vor sta în față unor monitoare și în momentul în care le convine calitatea și calibrajul, atunci apasă 
pe buton și confirmă prețul cu care va lua lotul respectiv de pește. 
Vor fi noi reguli și pentru transport: trei nave ale bursei vor colecta peştele de pe cele brațe ale Dunării: Sulina, 
Chilia și Sfântu Gheorghe. 
Bursa va încasa un comision doar din prețul final al peștelui. 
Piscicultorii le-au cerut autorităților să îi scape și de dușmanul lor numărul 1: păsările care le mănâncă producția. 
România are 700 000 de hectare de luciu de apă. Oficial, producția anuală de pește din Delta Dunării depășește 
3.200 de tone. Piața neagră are o pondere de aproape 35%, estimează autoritățile. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Două ONG-uri acuză statul român că a încălcat legislația europeană în ariile protejate 
Pentru defrișările din ariile protejate, statul român va fi dat în judecată. Vor face plângerea două organizații de 
protecție a mediului care susțin că au dovezi clare de încălcare a legislației europene privind exploatările de 
păduri. România riscă să primească sancțiuni financiare importante dacă acuzațiile se vor dovedi întemeiate. 
Agent Green susține că în mai multe arii protejate de interes european, defrişările, adică amenajamentele silvice, 
au fost aprobate fără evaluarea strategică de mediu, un studiu obligatoriu conform legislaţiei europene. 
Reprezentanții Agent Green și-au pledat cauza pe trotuar, în fața clădirii unde se desfășoară întâlnirea oficială a 
directorilor de biodiversitate din statele membre ale Uniunii Europene. 
43 de delegați străini iau parte la Brașov la reuniunea desfășurată în cadrul Președinției Consiliului Uniunii 
Europene exercitate de România. 
La întâlnirea directorilor de biodiversitate a participat și jurnalistul britanic Charlie Ottley. 
Charlie Ottley: Avem două treimi din prădătorii mari din Europa, aici în România, avem cea mai mare suprafață 
de păduri virgine rămase și trebuie să le păstrăm așa. Este important să transmitem acest mesaj - că România 
are comori naturale incredibile, dar care trebuie păstrate și protejate. 
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Agent Green a prezentat pe o plasmă, în stradă, un film cu pădurile distruse ale României. Au fost proiectate şi 
imagini live de deasupra Munților Făgăraș. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Scandalul biocidelor se mută în laborator. Firma din Prahova spune că ministerul Sănătății știa din august 
2018 de probleme 
Scandalul dezinfectanților retrași continuă. Firma acuzată că a vândut spitalelor dezinfectanți ineficienți acuză 
laboratorul Centrului Național de Sănătate Publică din Iași, că a emis rezultate incorecte. Și asta, după ce propriile 
analize efectuate în Germania au arătat că produsele sunt conforme. Ancheta în cazul biocidelor a început după o 
plângere a ministerului Sănătății depusă în ianuarie la Parchet, deși rezultatele analizelor de la Iași erau gata încă 
din august 2018. 
În 2017, după scandalul Hexifarma, ICECHIM s-a acreditat pentru analiza chimică a dezinfectanților. De atunci, nu 
a primit nicio comandă, nici de la autorități, nici de la spitale. O explicație ar fi aceea că legislația noastră nu 
prevede verificarea biocidelor odată ce au ajuns în piață. 
Și dacă s-ar face o reverificare, analizele sunt concludente cu o singură condiție, spun specialiștii. Chiar dacă se 
duc în laboratoare diferite, substanțele trebuie prelevate din aceeași probă și NU din același lot. 
În acest ultim caz, firma acuzată că a vândut spitalelor dezinfectanți ineficienți spune că autoritățile romane au 
implicat-o pe nedrept în scandalul biocidelor. 
Inspectorii DSP au retras din peste 30 de spitale TRIOTON RAPID AFB după ce ministerul Sănătății a aflat că 
substanța nu este eficientă, la 5 luni după ce s-au făcut analizele. 
Compania susține că probele trimise în Germania erau din loturile cu probleme, sigilate de DSP Prahova și toate 
analizele au ieșit conforme. Avocatul firmei spune că rezultatele laboratorului din Iași nu ar avea acreditare 
RENAR. 
Conducerea Centrului Regional de Sănătate Publică Iași unde s-a efectuat analiza dezinfectanților nu a dorit să ne 
ofere un punct de vedere. Însă pe site-ul RENAR, laboratorul pentru Igiena Mediului apare acreditat pentru 
Determinarea eficacității fungicidelor cu aplicație în domeniul medical. 
Substanța retrasă din spitale e folosită în săli de operație, dar și în saloanele bolnavilor pentru dezinfecția inclusiv 
a instrumentarului. În ancheta penală sunt vizate încă două produse ale unei firme din București. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Sute de tone de biodiesel zac de șase luni pe un teren din apropierea Craiovei, după ce un tren a deraiat. 
Avocatul Poporului s-a sesizat din oficiu 
Substanța s-a scurs dintr-un tren de marfă care a deraiat şi s-a răsturnat. O firmă a încercat să decontamineze 
locul, însă localnicii se plâng că nu s-a făcut mai nimic. Avocatul Poporului s-a sesizat din oficiu în acest caz, iar 
instituţia a cerut explicaţii autorităţilor. 
În august, anul trecut, un mecanic de locomotivă a intrat pe o linie în lucru, iar șapte vagoane încărcate cu 
biodiesel au deraiat în localitatea Cârcea, aflat la câțiva kilometri de Craiova. 
Sute de tone de combustibil s-au scurs atunci pe terenul din zonă, iar un pârâu a purtat substanța pe zeci de 
kilometri. 
Grup Feroviar Roman, compania care deține garnitura de tren care a deraiat, s-a angajat să curețe zona. Localnicii 
și primarul spun însă că problema nu s-a rezolvat. 
De curățarea zonei s-a ocupat o firmă angajată de compania care opera transportul. Specialiștii au încercat să 
oprească poluarea prin baraje absorbante. În unele locuri, însă, din această cauză, a fost deviat cursul de apă și, 
astfel, poluarea s-a extins. 
Reprezentanții Administrației Bazinale de Apă Jiu au sosit de mai multe ori în zonă pentru a inspecta terenul. 
Administrația locală s-a plâns că instituția nu se implică destul pentru a rezolva problema. 
În aceste condiții, Avocatul Poporului s-a sesizat din oficiu. Instituția a cerut clarificări de la autoritățile din 
domeniu. 
Conducerea Gărzii de Mediu spune că în zonă nu sunt probleme mari, iar soluția aleasă pentru decontaminare 
este eficientă. 
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În perioada următoare, reprezentanții Gărzii de Mediu și ai Ministerului Transporturilor vor prezenta un raport 
Avocatului Poporului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul, luat la rost de patru asociații cu privire la Autostrada Unirii 
Patru asociații de infrastructură amenință Guvernul Dăncilă cu trimiterea în judecată. Reprezentanții lor au cerut, 
într-o scrisoare, lămuriri cu privire la faptul că nu este respectată legea privind Autostrada Unirii, dar și motivul 
pentru care s-a renunțat la fondurile europene în construirea ei. De asemenea, Executivului i-au fost cerute și 
documentele privind stadiul proiectului. 
Asociaţiile „Mişcarea pentru Dezvoltarea Moldovei”, „Moldova vrea Autostradă”, „Împreună pentru A8” şi „Pro 
Infrastructură” au transmi,  luni, o scrisoare premierului, în care solicită documente asupra modului în care se 
aplică legea cu privirea la construcţia autostrăzii Iaşi-Târgu Mureş. 
Cele patru asociaţii afirmă că până în prezent nu au primit niciun act privind studiul de fezabilitate, tema de 
proiectare, proiectul pentru autorizarea lucrărilor şi proiectul de execuţie. 
„Dacă documentele cerute de noi sunt în diferite stadii de elaborare (sau în procedură de atribuire a contractelor 
care au ca obiect elaborarea lor), vă solicităm să ne transmiteţi calendarul executării acestor documente şi sumele 
estimate pentru fiecare în parte, astfel încât să se aibă în vedere întregul obiectiv. Vă rugăm, de asemenea, să 
precizaţi numărul de kilometri al obiectivului de investiţii Autostrada A8 Ungheni-Iaşi-Târgu Mureş, deoarece la 
această dată se discută despre două lungimi: 311,066 de kilometri (conform studiului de fezabilitate) sau 318,8 de 
kilometri (conform Masterplanului General de Transport)”, se arată în scrisoarea trimisă premierului de către cele 
patru asociaţii civice. 
Totodată, semnatarii soliciti precizări privind existenţa unor cereri de finanţare din bani europeni pentru 
documentaţia tehnico-economică aferentă investiţiei.  
„Referitor la decizia Guvernului României de a ignora construcţia Autostrăzii A8 prin utilizarea fondurilor 
europene (investiţia e decontabilă până la 85% din total) pentru tronsonul de 68 de km Leţcani-intersecţie DN2 
Soci, vă rugăm să ne transmiteţi documentele oficiale prin care statul român a notificat Comisia Europeană în 
contextul utilizării exclusive a Parteneriatului Public-Privat. Considerăm că cererea noastră este perfect 
îndreptăţită, întrucât nu cunoaştem nici intenţia de abordare a creditelor externe, şi nici a fondurilor europene 
nerambursabile. De asemenea, este evident că Ministerul Transporturilor a depăşit cu mult termenul de 30 de zile 
prevăzut de Lege, neiniţiind sau nefăcând public niciun document necesar pentru realizarea obiectivului”, mai 
arată cele patru asociaţii în scrisoarea transmisă premierului României. 
Reprezentanţii asociaţiilor civice susţin că iau în calcul să acţioneze guvernul în judecată pentru nerespectarea 
legii privind construirea autostrăzii care să lege Moldova de Ardeal. 
(Sursa: Digi24) 
 

 Guvernul a DECIS: se schimbă buletinele în România. Noul document va fi prevăzut cu un CIP 
Guvernul a aprobat un proiect de lege care prevede posibilitatea ca cetăţeanul să opteze pentru eliberarea unei 
cărţi electronice de identitate, cu sau fără imaginea impresiunilor papilare a celor două degete arătătoare, sau a 
unei cărţi de identitate simple, fără CIP. 
Potrivit unui comunicat de presă al Guvernului, această posibilitate este oferită şi în cazul minorilor, dar la 
solicitarea părinţilor sau a reprezentaţilor legali, informează Agerpres. 
"Cartea electronică de identitate (CEI) va permite titularului autentificarea în sisteme informatice ale Ministerului 
Afacerilor Interne şi în sisteme informatice ale altor instituţii publice sau private, precum şi utilizarea semnăturii 
electronice, în condiţiile legii. CEI va facilita astfel accesul cetăţeanului la diverse servicii electronice (bancare, 
fiscale, sociale, financiare etc.), cu efecte majore privind simplificarea relaţiei cu autorităţile publice, creşterea 
calităţii şi accesibilităţii serviciilor publice", se arată în comunicat. 
CEI va respecta cerinţele Comisiei Europene privind securizarea documentelor în contextul combaterii 
terorismului, al migraţiei ilegale, al traficului de droguri şi de persoane, în condiţiile în care cărţile de identitate 
actuale sunt realizate cu tehnologie din anii 90. 
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Guvernul precizează că noul document de identificare va oferi cetăţenilor garanţii suplimentare de securitate, iar 
instituţiilor de drept public sau privat, certitudinea că persoana care prezintă actul de identitate este titularul 
datelor de identificare înscrise pe respectivul document. 
"CEI va permite, printre altele, autentificarea în Platforma informatică a sistemului public al asigurărilor sociale de 
sănătate pentru a dovedi calitatea de asigurat a titularului. Noul document de identitate nu va conţine date 
medicale, ci doar datele de identificare ale titularului. Cardul de sănătate îşi încetează valabilitatea în momentul 
emiterii către titular a unei cărţi electronice de identitate. Pentru persoanele care nu vor solicita eliberarea unei 
cărţi electronice de identitate se vor emite în continuare carduri de sănătate, în aceleaşi condiţii din prezent", 
adaugă sursa citată. 
Proiectul adoptat de Guvern privind modificarea şi completarea unor acte normative care cuprind dispoziţii 
privind evidenţa persoanelor şi actele de identitate ale cetăţenilor români stabileşte inclusiv termene, 
diferenţiate, de valabilitate a actelor de identitate, în funcţie de vârsta titularului, în scopul surprinderii 
modificărilor fizionomiei titularului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Prima dezbatere intre candidatii la europarlamentare, la Forumul EUROSFAT de la Bucuresti 
Forumul EUROSFAT, evenimentul anual de afaceri europene din Romania ajunge la a 7-a editie si invita cetatenii, 
reprezentanti ai ONG-urilor, media, mediului de afaceri precum si reprezentantii partidelor politice nationale si 
europene la doua zile de dezbateri. 
Forumul EUROSFAT are la baza valorile europene ale democratiei, implicarea civica si dialogul deschis, iar anul 
acesta doreste sa ajute cetatenii romani sa voteze informat pe data de 26 mai la alegerile europarlamentare. 
Participarea este gratuita dar se realizeaza pe baza de inregistrare pe pagina evenimentului. 
Pe 11 aprilie, pentru prima oara in Romania, partidele politice europene vor fi prezente la Bucuresti pentru a 
dezbate cu cetatenii romani despre programul si prioritatile acestora in Parlamentul European. 
Vicepresedinti si reprezentanti ai principalelor partide europene (PPE, PES, ALDE si Partidul Verzilor Europeni) vor 
discuta despre asteptarile cetatenilor de la proiectul european si vor raspunde intrebarilor din public, dar si a 
expertilor Europuls, precum de ce este UE in continuare relevanta dupa Brexit, sau cum vor fi luate in considerare 
rezultatele consultarilor cetatenesti. 
Dezbaterea va avea loc intre orele 16-18 la Biroul de Informare al Parlamentului European din Romania. 
Inscrierile incep de la ora 15:30. 
Pe 12 aprilie, forumul se deschide cu prima dezbatere din acest an intre candidatii principalelor partide politice 
din Romania la alegerile europene. 
Candidatii PSD, PNL, Alianta 2020 USR-PLUS, PRO Romania, ALDE si UDMR isi vor prezenta viziunea despre viitorul 
Uniunii europene si a rolului Romaniei in cadrul acesteia pentru urmatorii 5 ani. Forumul se va desfasura pe 
durata intregii zile la JW Marriott. Inscrierile incep de la ora 8:30 dimineata. 
Opt dezbateri tematice vor avea loc in cadrul celui mai mare forum anual de afaceri europene din Romania. 
Printre vorbitori se numara ambasadori, reprezentanti ai Comisiei Europene, jurnalisti internationali, candidati la 
alegerile europarlamentare, deputati si senatori din Parlamentul Romaniei, reprezentanti ai Guvernului Romaniei, 
primari si consilieri din principalele orase din Romania, reprezentanti ai miscarilor civice pro europene, 
reprezentanti ai societatii civile si ai mediului academic, reprezentanti BNR. Forumul se va incheia cu o piesa 
teatru forum despre alegerile europene interpretata de 9 elevi de liceu. Mai multe detalii puteti gasi pe 
www.eurosfat.ro. 
EUROSFAT este organizat de Centrul de Expertiza Europeana Europuls, format dintr-un grup de experti voluntari 
romani cu viziuni pro-europene si este realizat sub patronajul Presedintelui Parlamentului European, Antonio 
Tajani, Reprezentantei Comisiei Europene in Romania si al Presedintiei Romaniei la Consiliul Uniunii Europene. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Popularii europeni cer o noua Rezolutie privind derapajele Guvernului Dancila, inainte de alegeri 
Grupul Popularilor Europeni cere Parlamentului European sa ia din nou in discutie situatia statului de drept din 
Romania si, mai mult, sa adopte o alta Rezolutie despre derapajele guvernarii Dancila. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Anuntul a fost facut de europarlamentarul roman Cristian Preda, membru al PPE, pe contul de Facebook. 
Dezbaterea si votul vor avea loc in cadrul ultimei sesiuni din actuala legislatura, care va avea loc la Strasbourg 
intre 15 si 18 aprilie, mai spune aceasta. 
Niciun grup parlamentar european nu s-a opus si e putin probabil sa o faca, de vreme ce chiar Frans Timmermans, 
candidatul socialistilor pentru presedintia CE, a criticat sever derapajale de la Bucuresti, unde la guvernare este un 
partid din propria sa familie politica. 
Perceptia asupra regimului politic de la Bucuresti s-a degradat constant in ultimele luni, in contextul intentiilor 
Guvernului PSD/ALDE de a modifica prin ordonante Legile justitiei, precum si al campaniei de denigrare si lobby, 
prin care puterea politica a incercat sa o impiedice pe Laura Codruta Kovesi sa ajunga procuror-sef european. 
Atat Comisia Europeana, cat si Parlamentul European au avut pozitii publice transante, prin care au solicitat direct 
Guvernului condus de Viorica Dancila sa inceteze actiunile contra statului de drept. Raspunsurile autoritatilor 
romane nu au fost insa satisfacatoare nici in chestiunea OUG pe justitie si nici in ceea ce priveste atitudinea fata 
de "cazul" Kovesi. 
Situatia din Romania l-a determinat pe liderul Grupului Popularilor Europeni, care este si candidatul PPE la 
presedintia Comisiei Europene, sa propuna un nou mecanism de sanctiune a tarilor care se abat de la normele 
statului de drept. 
Astfel, Manfred Weber a propus un mecanism nou si independent politic - pe care l-a explicat intr-un interviu 
acordat Ziare.com - cu sanctiuni serioase - taierea fondurilor europene e una dintre ele- atunci cand un guvern 
national indeparteaza tara de la drumul democratic. 
La mijlocul lunii noiembrie, Parlamentul European a adoptat, la capatul unui an in care autoritatile de la Bucuresti 
au primit mai multe avertismente internationale sa opreasca modificarile aduse legislatiei din Justitie, o rezolutie 
extrem de critica privind respectarea statului de drept in Romania. 
Votul a fost covarsitor pentru adoptare. 473 de eurodeputati au votat pentru, 151 impotriva si au fost si 40 de 
abtineri. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Eurodeputat PNL: Cel mai mare eşec. Parlamentul European a respins candidatul Guvernului Dăncilă la Curtea 
de Conturi 
Eurodeputatul PNL Siegfried Mureşan a afirmat luni seara că Preşedinţia română a Consiliului UE a înregistrat cel 
mai mare eşec, pentru că Parlamentul European (PE) a respins candidatul propus de Guvernul Dăncilă la Curtea de 
Conturi. 
”Cel mai mare eşec al Preşedinţiei române a (Consiliului - n.r.) Uniunii Europene. Parlamentul European a respins 
candidatul propus de Guvernul Dăncilă la Curtea de Conturi. Comisia de control bugetar (CONT) a Parlamentului 
European a respins mai devreme propunerea Guvernului Dăncilă pentru poziţia de membru al Curţii Europene de 
Conturi. Candidatul propus de Guvernul Dăncilă a fost Viorel Ştefan, viceprim-ministru fără portofoliu în Guvernul 
Dăncilă şi membru vechi al PSD Galaţi”, a scris pe Facebook Siegfried Mureşan. 
El a precizat, totuşi, că România nu pierde această poziţie, ea putând fi ocupată de îndată ce Guvernul României 
va propune un candidat care să corespundă criteriilor de competenţă şi să convingă europarlamentarii din 
Comisia de control bugetar. 
”Vedem că Guvernul României nu reuşeşte să obţină nimic în Europa, deşi deţine preşedinţia rotativă a Uniunii 
Europene. Locul de membru în Curtea de Conturi care s-a supus astăzi la vot era destinat ţării noastre, Viorel 
Ştefan nu a concurat cu vreun alt candidat din alt stat membru, nu a existat contracandidat. Cu toate acestea, 
candidatul Guvernului Dăncilă nu a reuşit să convingă. Guvernul Dăncilă nu reuşeşte să obţină nici măcar ceea ce 
se cuvine de drept ţării noastre. A avut opt voturi pentru şi 12 voturi împotrivă. Votul a fost secret, dar numărul 
de voturi de fiecare parte confirmă că au votat împotriva sa colegi din mai multe grupuri politice, inclusiv din 
ALDE”, a adăugat liberalul. 
Mureşan a ţinut să mai precizeze că el nu a votat. 
”Menţionez că am fost în sală la momentul votului, am urmărit sesiunea de vot, dar nu am votat de vreme de ce 
au fost prezenţi suficienţi membri plini şi membri supleanţi din Comisia CONT, eu nefiind membru în comisia 
respectivă”, a menţionat eurodeputatul PNL. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/laura-codruta-kovesi/revocare/uniunea-europeana-intra-in-razboi-deschis-cu-guvernul-romaniei-ce-asteapta-de-la-iohannis-1555599
http://www.ziare.com/manfred-weber/ppe/manfred-weber-ppe-cazul-kovesi-este-un-semn-ca-in-romania-sunt-probleme-articolul-7-e-insuficient-interviu-1555159
http://www.ziare.com/manfred-weber/ppe/manfred-weber-ppe-cazul-kovesi-este-un-semn-ca-in-romania-sunt-probleme-articolul-7-e-insuficient-interviu-1555159
http://www.ziare.com/stiri/mcv/parlamentul-european-a-adoptat-rezolutia-dura-privind-respectarea-statului-de-drept-in-romania-1537914
http://www.ziare.com/stiri/mcv/parlamentul-european-a-adoptat-rezolutia-dura-privind-respectarea-statului-de-drept-in-romania-1537914


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DSU şi IGSU, la cel mai mare exerciţiu medical multinaţional din istoria NATO - Vigorous Warrior 
Departamentul pentru Situaţii de Urgenţă şi Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă vor participa, în 
perioada 8 - 12 aprilie, la Vigorous Warrior 19, cel mai mare exerciţiu medical multinaţional din istoria Alianţei 
Nord-Atlantice. 
"Co-organizat de Centrul de Excelenţă al NATO pentru Medicină Militară, Statul Major al Apărării şi Direcţia 
Medicală a Ministerului Apărării Naţionale din România, exerciţiul cuprinde simularea acţiunilor cu 39 de naţiuni 
şi parteneri NATO, diverse componente aeriene, terestre şi navale, precum şi participarea a 10 organizaţii civile", 
informează un comunicat al Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă (IGSU) transmis luni AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, vor fi implicaţi peste 300 de pompieri-salvatori, medici, paramedici, asistenţi şi voluntari, iar 
exerciţiul se va desfăşura în trei locaţii: Bucureşti, Centrul Naţional de Instruire Întrunită "Getica" din Cincu şi 
Constanţa. 
În Bucureşti, perioada 9 - 12 aprilie, vor fi simulate evenimente în mai multe locaţii. În baza unor scenarii în care 
persoane blocate sub dărâmături sau la înălţime se află în imposibilitatea de a se autoevacua, forţe specializate 
din cadrul IGSU şi servicii de urgenţă din Ungaria (Hunor) vor desfăşura acţiuni comune de intervenţie pentru 
căutarea-salvarea victimelor, precum şi acordarea asistenţei medicale de urgenţă. 
"În noaptea dinspre 11 spre 12 aprilie, va fi organizat şi un amplu exerciţiu la metrou, staţia Romană, menit să 
testeze capabilităţile specifice misiunilor de căutare şi localizare a victimelor, evaluarea funcţiilor vitale, 
imobilizarea acestora şi evacuarea în afara zonei de risc, transportul şi predarea în vederea acordării asistenţei 
medicale de urgenţă. Pentru gestionarea acestui eveniment, cu peste 200 de victime implicate, vor fi alocate două 
echipe de căutare-salvare, autospeciale de transport personal şi victime multiple, un spital mobil, precum şi un 
număr impresionant de echipaje de prim ajutor şi terapie intensivă mobilă", se arată în comunicat. 
La această secvenţă ce are ca scop acţiunea coerentă şi combinată a entităţilor medicale militare şi civile, atât 
naţionale, cât şi multinaţionale, bazată pe un scenariu pe o intervenţie tip art.V/III NATO, va participa Spitalul 
Universitar de Urgenţă Militar Central "Dr. Carol Davilla" din Bucureşti, cu 70 medici militari şi personal auxiliar, 
10 ambulanţe, un autocamion cu un grup generator. 
La Centrul Naţional de Instruire Întrunită din Cincu, în perioada 8 - 11 aprilie, pompierii vor sprijini măsurile de 
protecţie civilă a populaţiei prin evacuarea şi cazarea temporară în tabere mobile, destinate persoanelor 
evacuate. 
Acest tip de tabără mobilă are în compunere o bucătărie rulantă auto, corturile destinate cazării şi hrănirii, cu 
echipamentele necesare (paturi pliante, saci de dormit, sistem de încălzire şi răcire accesorii pentru servit masa şi 
iluminare). 
"Totodată, în această locaţie, sunt dislocate spitale mobile de campanie care să completeze resursele disponibile 
ale structurilor militarizate, precum şi Caravana 'Fii Pregătit' unde pot fi simulate acţiuni militare şi de intervenţie 
în situaţii de urgenţă, prin intermediul sistemului de realitate virtuală", precizează IGSU. 
În cadrul scenariilor dezvoltate, echipajele IGSU vor acţiona în municipiul Constanţa, în zilele de 11 şi 12 aprilie, 
pentru acordarea de asistenţă medicală de urgenţă victimelor, fiind alocate ambulanţe SMURD, autospeciale 
pentru transport personal şi victime multiple, echipaje de terapie intensivă mobilă, un spital mobil, precum şi o 
autospecială de oxigenoterapie şi tratamente hiperbarice.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 #Romania2019.eu/Ministrul Comunicaţiilor, Alexandru Petrescu, reprezintă România la evenimentul Digital 
Day 2019, organizat marţi la Bruxelles 
Ministrul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, Alexandru Petrescu, va reprezenta România în cadrul celei 
de-a treia ediţii a evenimentului Digital Day, organizat marţi la Bruxelles de Comisia Europeană, în contextul 
Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene. 
Evenimentul din acest an vizează angajamentele comune ale statelor membre privind avansarea digitalizării 
patrimoniului cultural, digitalizarea agriculturii şi a zonelor rurale, precum şi încurajarea participării femeilor in 
domeniul digital. 
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Pe parcursul discuţiilor din capitala Belgiei, miniştrii de resort din statele membre vor parafa trei declaraţii menite 
să faciliteze progresul digital în domeniul agriculturii şi al culturii şi să contribuie la îmbunătăţirea statusului 
femeilor în domeniul IT&C. 
"România va semna astăzi (marţi, n.r.) toate cele trei declaraţii, alături de alte state membre, angajându-se ferm 
să sprijine acţiunile de dezvoltare şi inovare pentru modernizarea sectorului agricol, digitalizarea patrimoniului 
cultural şi susţinerea participării femeilor în economia digitală. Sub Preşedinţia României, Uniunea Europeană 
marchează cu pragmatism paşi importanţi în creşterea nivelului de digitalizare pe sectoare esenţiale ale 
economiei sale, cu scopul final de a creşte gradul de competitivitate la nivel global şi cu beneficii certe pentru 
cetăţenii şi companiile Uniunii Europene", a declarat, marţi, pentru AGERPRES, ministrul Comunicaţiilor, 
Alexandru Petrescu. 
Cele trei documente ce urmează a fi parafate şi de către România sunt: Declaration on 'A smart and sustainable 
digital future for European agriculture and rural areas'; Declaration of Cooperation on Advancing Digitisation of 
Cultural Heritage; Declaration of Commitment on Women in Digital (WiD). De asemenea, participanţii vor discuta 
despre progresul înregistrat de la semnarea declaraţiei pe inteligenţă artificială şi aspecte legate de etică. 
Conform statisticilor oficiale, femeile reprezintă 52% din populaţia europeană, dar cu toate acestea doar 15% din 
locurile de muncă din domeniul IT&C sunt ocupate de către acestea. 
Prima ediţie a Digital Day a avut loc pe data de 24 martie 2017, la Roma, şi s-a desfăşurat în contextul aniversării a 
60 de ani de la semnarea Tratatului de la Roma. 
Cea de-a doua ediţie a acestui eveniment a fost organizată la Bruxelles, în data de 10 aprilie 2018, sub auspiciile 
Preşedinţiei bulgare la Consiliul Uniunii Europene.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 MAE, despre interdicţia lui Kelemen Hunor de a intra în Ucraina: Decizia aparţine autorităţilor ucrainene 
Ministerul Afacerilor Externe a transmis, referitor la interdicţia pentru Kelemen Hunor de a intra în Ucraina, că 
decizia aparţine exclusiv autorităţilor ucrainene, însă astfel de hotărâri pot fi atacate în instanţă de către liderul 
UDMR. 
„Ministerul Afacerilor Externe a luat notă de faptul că autorităţile ucrainene nu i-au permis domnului deputat 
Kelemen Hunor să treacă frontiera ungaro-ucraineană la data de 6 aprilie 2019. De altfel, acest incident a fost 
relatat de domnul deputat Hunor într-o convorbire telefonică cu ministrul afacerilor externe. MAE a solicitat 
Ambasadei Ucrainei să informeze cu privire la motivele deciziei”, au transmis reprezentanţii MAE, într-un 
comunicat de presă remis, marţi, MEDIAFAX. 
MAE mai precizează „că decizia administrativă privind interzicerea accesului cetăţenilor străini pe teritoriul 
Ucrainei aparţine exclusiv autorităţilor ucrainene, misiunile diplomatice şi oficiile consulare acreditate în Ucraina 
neavând un rol în cadrul acestei proceduri. Asemenea decizii pot fi atacate pe cale judecătorească în faţa 
instanţelor din Ucraina doar de către persoana în cauză”. 
Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a fost împiedicat, sâmbătă, să intre în Ucraina, unde vroia să participe la a 
30-a aniversare de la înfiinţarea Uniunii Culturale Maghiare din Ucraina Subcarpatică. 
Ambasadorul Ucrainei la Bucureşti, Oleksandr Bankov, a explicat că preşedintelui UDMR i-a fost interzisă intrarea 
pe teritoriul Ucrainei încă din 3 noiembrie 2017 şi că de atunci acesta a mai încercat să intre în Ucraina folosind 
paşaportul ungar şi a fost refuzat. 
La rândul său, liderul UDMR a susţinut că nu a folosit paşaport maghiar la punctul de frontieră cu Ucraina, aşa 
cum a spus ambasadorul acestei ţări la Bucureşti, şi i-a cerut acestuia să prezinte documentele care au interzis, în 
trecut, accesul său pe în Ucraina. El a adăugat că a trimis o informare către PPE în Parlamentul European privind 
interdicţia impusă asupra sa de a intra în Ucraina, deoarece Petro Proshenko şi partidul lui vor să adere la 
formaţiunea politică europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Regruparea partidelor naţionaliste din UE. O nouă alianță își propune să fie influentă în noul Parlament 
European 
Acțiune în forță a partidelor antiimigrație din Uniunea Europeană. La cârma noii inițiative se află vicepremierul 
Italiei, Matteo Salvini, care a făcut apel la o alianță a extremei drepte la europarlamentarele de luna viitoare. 
Mai multe partide antiimigrație din UE vor să-și unească forțele și să formeze în viitorul Parlament European cel 
mai influent grup. 
Liga, partid de extremă dreapta din Italia, condus de ministrul de interne Matteo Salvini, și Alternativa pentru 
Germania au anunțat, la Milano, o nouă inițiativă politică: Alianța europeană a popoarelor și națiunilor. 
Un partid extremist din Finlanda și unul din Danemarca au aderat la mișcare. 
Deși au lipsit, Adunarea Națională a lui Marine Le Pen din Franța și Partidul Libertății din Austria și-au manifestat 
disponibilitatea de a colabora la acest proiect. 
Nu este clar dacă două mari formațiuni naționaliste, aflate la guvernare în țările lor, Fidesz în Ungaria și Lege și 
Justiție în Polonia, vor adera la noua inițiativă. 
Există diferențe substanțiale de abordare în probleme de ordin economic și social, dar și în privința poziționării 
față de Rusia între aceste partide unite de linia antiimigrație. 
Cât de coagulată este noua alianță se va vedea la summitul de luna viitoare, înaintea alegerilor europarlamentare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Camera Lorzilor şi Camera Comunelor au aprobat o moţiune prin care obligă Guvernul May să consulte 
Parlamentul în privinţa amânării Brexit 
Camera Lorzilor şi Camera Comunelor au aprobat luni seară o moţiune prin care obligă Guvernul Theresa May să 
consulte Parlamentul de la Londra în ceea ce priveşte amânarea retragerii Marii Britanii din Uniunea Europeană, şi 
să prevină producerea unui Brexit fără niciun acord, informează cotidianul The Financial Times. 
Vineri, o primă formă a moţiunii a fost aprobată la limită de Camera Comunelor, iar membrii Camerei Lorzilor au 
amendat proiectul cu scopul de a reduce posibilitatea producerii "accidentale a unui Brexit fără acord". 
Camera Comunelor a aprobat cu 390 de voturi pentru şi 81 împotriva varianta finală a moţiunii, proiectul de lege 
fiind promulgat la scurt timp după aprobare. 
Guvernul şi parlamentarii eurosecptici s-au opus moţiunii propuse de o membră a Partidului Laburist, susţinând că 
o astfel de lege ar limita prerogativele Executivului în privinţa negocierilor internaţionale. 
Martin Callanan, ministrul britanic pentru Brexit, a declarat că membrii Camerei Lorzilor au respectat voinţa 
Camerei Comunelor, care a aprobat anterior moţiunea. 
Parlamentul britanic va dezbate marţi chestiunea duratei amânării Brexit. Premierul Theresa May a anunţat că 
intenţionează să solicite o amânare până pe data de 30 iunie, însă presa britanică relatează că parlamentarii ar 
putea modifica durata amânării.  
Camera Comunelor a respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea Europeană. 
Bruxellesul a amânat producerea Brexit până pe 12 aprilie în cazul în care Camera Comunelor nu va adopta 
proiectul de acord. În cazul în care acordul ar fi aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană ar urma să 
se producă pe 22 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Administraţia Donald Trump ameninţă UE cu taxe vamale suplimentare ca răspuns la subvenţiile europene 
pentru Airbus 
Administraţia Donald Trump ameninţă UE cu taxe vamale suplimentare pentru o serie de produse europene, 
inclusiv elicoptere de pasageri, unele categorii de brânzeturi, vinuri şi motociclete, ca răspuns la prejudiciile 
cauzate de subvenţiile europene acordate companiei Airbus, rivala firmei americane Boeing. 
Într-o acţiune legală iniţiată în urmă cu aproape 15 ani la Organizaţia Mondială a Comerţului, Statele Unite susţin 
că firma Airbus a primit de la UE câteva miliarde de dolari sub formă de subvenţii ilegale, informează agenţia 
Bloomberg. 
În contrapartidă, şi Uniunea Europeană a iniţiat o acţiune legală, în urma căreia s-a stabilit că Boeing a primit în 
mod ilegal stimulente fiscale în valoare aproximativ 325 de milioane de dolari de la statul american. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Biroului reprezentantului SUA pentru Afaceri Comerciale a publicat luni o listă cu produse europene ce ar putea fi 
vizate de taxe vamale suplimentare. Autorităţile americane şi-au motivat decizia citând concluzia Organizaţiei 
Mondiale a Comerţului potrivit căreia ajutorul acordat companiei Airbus "a provocat" în mod repetat "efecte 
adverse asupra Statelor Unite". 
Washingtonul a semnalat că taxele vamale suplimentare ar putea fi aplicate până când UE renunţă la acordarea 
acestor subvenţii acordate companiei Airbus, despre care SUA şi Boeing spun că oferă firmei europene un avantaj 
incorect pe piaţa avioanelor de pasageri.   
(Sursa: Mediafax) 
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